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ҚАЗАҚСТАН
ТЕМIРЖОЛШЫСЫ

ЗА 8 МЕСЯЦЕВ 2024 ГОДА 
РЕВИЗОРСКИМ АППАРАТОМ 
ПРОВЕДЕНО СВЫШЕ 

ПРОВЕРОК СОБЛЮДЕНИЯ 
ТЕХНОЛОГИЧЕСКИХ 
ПРОЦЕССОВ, СОДЕРЖА-
НИЯ И ЭКСПЛУАТАЦИИ 
ПОДВИЖНОГО СОСТАВА И 
ТЕХНИЧЕСКИХ СРЕДСТВ. 
 
ОКОЛО 

ПОЛУВАГОНОВ ПОПОЛНИЛИ 
ПАРК АО «ҚАЗТЕМІРТРАНС»
В СЕНТЯБРЕ. 
 
БОЛЕЕ 

РАЗЪЯСНИТЕЛЬНЫХ 
ЛЕКЦИЙ В ШКОЛАХ ПРОВЕЛИ 
ЖЕЛЕЗНОДОРОЖНИКИ 
АКМОЛИНСКОГО РЕГИОНА.

ЦИФРЫ ГОВОРЯТ:

260

55

Инфраструктура

Бөріхан БЕРКІМБАЕВ,
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС «Батыс» 

филиалының директоры:

«ҚТЖ-ЖТ» ЖШС «БАТЫС» 
ФИЛИАЛЫ ЖҮК ТАСЫМАЛ-
ДАУДЫ ЖЕТІЛДІРУ ЖӘНЕ 
ЖЫЛЖЫМАЛЫ ҚҰРАМДЫ 
ҚАЙТА ӨҢДЕУ КЕЗІНДЕ 
СҰРЫПТАУ ЖҮЙЕЛЕРІНІҢ 
ЖҰМЫСЫН ЖЕҢІЛДЕТУГЕ 
МӘН БЕРІП ОТЫР. ОСЫ МАҚ-
САТТА БАРЛЫҚ НОМЕНКЛА-
ТУРАЛАРДЫҢ ЖҮКТЕРІН 
МАРШРУТТАУ БОЙЫНША 
ЖҰМЫС ЖҮРГІЗІЛУДЕ. 
БҮГІНГІ КҮНІ МАРШРУТТЫҚ 
ЖӨНЕЛТУЛЕР ЖАЛПЫ 
ТИЕУДІҢ 70 ПАЙЫЗЫН 
ҚҰРАЙДЫ 

В целях автоматизации тамо-
женного контроля железнодорож-
ных перевозок в третьи страны 
расширяется интеграция ин-
формационных систем органов 
государственных доходов и на-
ционального железнодорожного 
перевозчика.

Соглашение о применении в ЕАЭС 
навигационных пломб для отслежи-
вания железнодорожных перевозок, 
предусматривающее возможность 
отслеживания товаров при их пе-
ремещении по территориям двух 
и более государств – членов ЕАЭС, 
вступило в силу в 2023 году.

В связи с чем интеграция многих 
систем расширяется. 

– Автоматизация процесса деклари-
рования транзита предусматривает 
исключение предоставления бумаж-
ных документов и проставление на 
них таможенных отметок, внедрение 
регистрации и выпуска транзитных 
деклараций в автоматическом 
режиме, проведение госконтроля 
на основе анализа системы управ-
ления рисками (СУР), сокращение 
времени таможенного оформления 
одного контейнерного поезда с трех 
часов до 30 минут, – сообщил и. о. 
заместителя председателя КГД МФ 
РК Габит Оразов.

Также проводится пилотный проект 
по автоматизации и цифровизации 
бизнес-процессов приема, выдачи и 
транспортировки багажа физических 
лиц МЦПС «Хоргос». Внедрено Еди-
ное окно по экспортно-импортным 
операциям, где автоматизированы 
разрешительные документы ряда 
министерств. В целях исключения 
необходимости многократного 
представления подтверждающих 
документов и сведений реализо-
вана интеграция с 19 сторонними 
информсистемами. 

Руслан РАХМЕТОВ

НОВЫЙ ЭТАП 
АВТОМАТИЗАЦИИ

Сергей ПАВЛОВ, 
первый заместитель генерального директора ОАО «РЖД»

Дүниежүзілік жүрек 
федерациясының баста-
машылдығымен 1999 
жылы бекітілген бұл ме-
реке қазіргі таңда 100 
астам әлем елінде атап 
өтілуде. Дүниежүзілік 
жүрек күнінің мақсаты 
– әлемде жүрек-қан та-
мырлары ауруларының 
індетінен туындайтын қа-
уіптер туралы халықтың 
хабардарлығын арттыру, 
сондай-ақ халықтың бар-
лық топтарында жүрек-
тің ишемиялық ауруы 
және ми инсультіне қарсы 
кешенді профилакти-
калық іс-шараларға ба-
стамашылық ету екен. 
Дүниежүзілік денсаулық 

сақтау ұйымы деректері-
не сүйенсек, жүрек-қан 
тамырлары аурулары 
әлем бойынша өлім 
оқиғаларының басты 
себептерінің біріне ай-
налып отырған көрінеді.

Осыған орай ҚТЖ-да 
алғаш рет өткізіліп                     
отырған Жүрек күніне 
арналған семинар Қа-
уіпсіздік минутынан 
басталды. Бұдан кейін 
Компанияның Өндірістік 
қауіпсіздік және экология 
департаментінің директо-
ры Әділбай Семенов сөз 
алып, семинардың мақса-
ты – Дүниежүзілік жүрек 
күні аясында компания 
қызметкерлерінің жүрек 

аурулары проблемалары 
туралы білімдерін артты-
ру және ұсыныстар беру 
екенін атап өтті.

– Жүрек күні көптеген 
іс-шаралардың, яғни 
көрмелер, лекциялар, 
фестивальдар, семинар-
лардың басын қосады. 
Біздің компания бүгін 
«Archimedes Medical 
Group» ЖШС-мен бірлесіп 
семинар өткізіп отыр. 
2024 жылдың 8 айында 
компания қызметкерлері 
арасында денсаулығының 
кенеттен нашарлауының 
24 жағдайы тіркелді, 
оның ішінде 18 жағдай 
жүрек-қан тамырлары 
ауруларымен байланысты,  
өкінішке орай, биыл 8 
қызметкер осы аурудан 
қайтыс болды. Бүгін біз ме-

дицина қызметкерлерімен 
күш біріктіре отырып, 
семинар бағдарламасына 
сәйкес жүрек-қан тамыр 
жүйесінің саулығына назар 
аудармағанда туындайтын 
қауіптер туралы, жүрек 
ауруының қаупін азайтуға 
бағытталған салауатты 
өмір салтын насихаттау 
туралы мағлұмат-ақпа-
раттар береміз, –  деді 
департамент директоры.

Бұдан кейін жүрек қан 
тамырлары ауруларынан 
қайтыс болған теміржол-
шыларды еске алған бір 
минут үнсіздік орнады. 
Семинардың күн тәртібіне 
сәйкес «Archimedes Medical 
Group» ЖШС бас дәрігері 
Наталья Васильевна Шев-
ченко «Жүрек қан тамыр-
лары аурулары, өзектілігі 

ЖҮРЕК  АУЫРМАСЫН  ДЕСЕҢІЗ...
Жақында «ҚТЖ» ҰК» АҚ-да                              
Дүниежүзілік жүрек күніне орай 
теміржолшыларға арналған «Жүрек 
өмір үшін маңызды» семинары өтті. 
Семинар алдында таңертеңгілік 
«Archimedes Medical Group» ЖШС 
медициналық қызметкерлері «Қан 
қысымыңды өлше», «Холестериніңді 
біл» акциялары аясында теміржол 
саласы қызметкерлерінің қан қы-
сымын өлшеп, холестериндерін 
тексерді. 

Сұлугүл БАКЕСОВА,
Астана

На сегодня пропускная способность порта 
составляет порядка 12 миллионов тонн. 
За восемь месяцев текущего года объем 
перевалки грузов через главные морские 
ворота страны превысил три миллиона 
тонн, а по итогам августа – превысил свой 
собственный рекорд, обработав 8 150 TEU 
контейнеров за месяц.

Техническая оснащенность порта позво-
ляет обрабатывать широкую номенклатуру 

грузов, следующих по основным направ-
лениям – Туркменистан, Азербайджан, 
Россия и другим странам. 

Сегодня порт Актау играет ключевую 
роль в развитии Транскаспийского меж-
дународного транспортного маршрута, 
который демонстрирует эффективные 
показатели по срокам доставки грузов, 
которые сокращены в два-три раза. Если 
за весь прошлый год транзитом по ТМТМ 
было перевезено 11 контейнерных поез-
дов, то на сегодняшний день эта цифра 
составляет 220, или рост в 20 раз.

Для дальнейшего увеличения пропускной 
способности порта Актау начата реализация 
проекта строительства контейнерного хаба. 
Кроме того, будут проведены дноуглубитель-
ные работы акватории, удлинение причала 
№ 3 с реконструкцией причала № 12, а также 
обновление парка перегрузочной техники.

Безусловно, все успехи порта – это за-
слуга каждого работника. И сейчас перед 
коллективом стоит еще более глобальная 
задача – стать одним из главных состав-
ляющих мультимодальной логистической 
системы страны.

В  ФАРВАТЕРЕ  СТАБИЛЬНОГО  РАЗВИТИЯ  ЛОГИСТИКИ
1 октября является важной исторической датой для каждого работника мор-
ского порта Актау и всех причастных к его славной истории людей, поскольку 
считается официальным днем его образования.

Асель ШАЙХЫНОВА,
Астана

БИЫЛҒЫ  АСТЫҚ  
ТАСЫМАЛДАНА  БАСТАДЫ

Қыркүйек айында                                                     
Қ а з а қ с та н  т е м і р 
жолы желісінде та-
сымал жұмысы қыза 
түскен. Биылғы жаңа 
астықтың 1,1 млн тон-
насы тоғызыншы айда 
теміржол көлігімен діт-
теген жеріне жеткізіліп, 
оның ішінде 867 мың 
тоннасы шетел асқан. 
Осы ретте Орталық 
Азия елдеріне 457 мың 
тонна, Қытайға – 187 
мың тонна астық, ал 
Ақтау порты арқылы 
Иранға 140 мың тонна 
астықтың экспортталға-
ны мәлім болып отыр. 

Қазан айында негізгі 
жоспармен 1,3 млн тонна 
астық жүгін тасымалдау 
келісілген. «ҚТЖ-Жүк тасы-
малы» ЖШС алға тартқан 

мәліметке сүйенсек, жалпы 
өткен 9 айда 6,6 млн тонна 
астық тасымалданып, оның 
ішінде 5 млн тоннасы экс-
портталған.

Маңғыстаулық теміржол-
шылар Құрық портына да 
биылғы жыл бидайы келе 

бастағанын, порт қызмет-
керлері оларды қабылдап, 
жөнелтуге дайындалып 
жатқанын атап өтті. 

Түбекте орналасқан логисти-
калық инфрақұрылымдар 
жылдан жылға қарқынды 
дамып, жаңа өзгерістер 

байқалуда. Соның нәтиже-
сінде теңізбен жөнелтетін 
алғашқы бидай Құрық пор-
тына келе бастаған. Бірер 
күн бұрын «Kaspy Green 
Way»  компаниясы 19 вагон 
бидайды өз терминалына 
түсіріп алыпты. Аталған 

мекемеге тағы да 70 шақты 
вагон жақында келеді деп 
күтілуде. Бұл алғашқы 
лекпен жеткен астықтар 
мекеменің қоймасында 
сақталып, одан әрі қарай 
кемеге тиеліп, теңізбен 
шет елдерге жөнелтілетін 
болады. 

Маңғыстау жүк тасыма-
лы бөлімшесі директоры-
ның орынбасары Ерлан                            
Бурхутовтың айтуынша, 
бұдан бөлек Құрықтағы 
портқа дейінгі станциясына 
түйіскен «МК Express» ком-
паниясына да алғашқы пар-
тия – 87 вагон жеткізілген. 

Еліміздің солтүстігіндегі 
Қостанай жүк тасымалдау 
бөлімшесінде де жұмыс 
көрігі қызған. Өткен қыр-
күйек айында қостанайлық 
теміржолшылар 265,2 мың 
тонна жаңа егін немесе 3,8 
мыңнан астам вагон тиеп, 
жөнелткен. 

ҚТЖ өкілдері еліміздің 
астық егетін өңірлерінде 
астық нарығына қаты-
сушылармен кездесулер 
өткізіп, онда жаңа егін-
нің астығын тасымалдау 
мәселесін талқылап, өзара 
іс-қимылдың бірқатар тұжы-
рымдамалық мәселелері 
шешілгенін атап өтті. Кез-
десулерге 100 астам фер-
мерлер, трейдерлер және 
элеватор иелері қатысқан.  

Суретті түсірген 
Александр ЖАБЧУК

7 ТЫС.

және проблемалары», ал 
осы серіктестіктің кар-
диолог дәрігері Айнұр 
Үркімбаева жүрек-қан 
тамырлары аурулары-
ның алғашқы белгілері,                                 
науқастың тактикасы 
тақырыптарында баян-
дады. «ҚТЖ» ҰК»АҚ бас 
менеджері Гуля Кембаева 
жүрек-қан тамырлары 
ауруларының алдын алу 
туралы сөз қозғады. Оның 
айтуынша, жүрек-қан та-
мыр ауруларын шылым 
шегу, дұрыс тамақтанбау, 
семіздік, ішімдік ішу си-
яқты зиянды факторлар-
дан бас тарта отырып, 
алдын алуға болады екен. 
Семинарда АНД (дефи-
брилляторлар) көмегімен 
жүрек-қан тамырлары 
ауруларына алғашқы 
көмек көрсету слайдтар 
арқылы таныстырылды. 
Сонымен қатар дәрігерлер 
сала қызметкерлерінің 
сұрақтарына жауап берді. 
Семинар соңында «ҚТЖ» 
ҰК» АҚ-да жүрек күнін 
жоғары деңгейде өткізіп, 
теміржолшыларға жүрек-
қан тамырлары ауруына 
қатысты маңызды мағлұ-
маттар беріп, алтын уақыт-
тарын бөлген ақ халатты 
абзал жандарға алғыс 
хаттар мен гүл шоқтары 
табыс етілді. 

Суретті түсірген 
Александр ЖАБЧУК

«ҚТЖ» ҰК» АҚ кез келген жүк 
түрлерінің тасымалын үздіксіз 
қамтамасыз етіп, жүк жөнел-
тушілердің барлық өтінімдерін 
100% орындауға атсалысып отыр. 
Осы арада биыл теміржол көлі-
гімен сұйытылған газды тасы-
малдау көлемінің тұрақты өсуі 
байқалуда. Нақты деректерге 
сүйенсек, бұл жүк түрін тиеуге 
арналған бос цистерналардың 
бірнеше тәуліктік қоры жасалып 
қойған. 

Жыл басынан бері республика 
бойынша 946,2 мың тонна сұй-
ытылған газ тасымалданған, бұл 
өткен жылдың сәйкес кезеңімен 
салыстырғанда 8%-ға немесе 72 
мың тоннаға артық. Атап айтқан-
да, Батыс Қазақстан облысының 
қажеттіліктерін қанағаттандыру 
үшін 4,7 мың тонна, Ақтөбе об-
лысына – 121 мың тонна, Жамбыл 
облысына – 61,6 мың тонна, ал 
Солтүстік Қазақстан облысына 30 
мың тонна жөнелтілген. 

«ҚТЖ» ҰК» АҚ-да мұнай өнім-
дерін тасымалдау жөніндегі штаб 
тәулік бойы жұмыс істеп, вагон-
дардың қозғалысы ерекше бақы-
лауға алынған. Тиелген және бос 
вагондардың жүріп тұруы үшін жеке 
диспетчерлер бөлініп, жылжымалы 
құрамның нормативтік айналымы 
қамтамасыз етілуде. 

Бұдан басқа, 2023 жылғы жел-
тоқсаннан бастап компанияда 
сұйытылған газы бар цистерна-
лардың өткізілуіне басымдық беру,  
вагондарды кірме жолдарға уақы-
тылы беру және жинау, сондай-ақ 
мұнай өңдеу зауыттарында бос 
цистерналардың қорын қамтамасыз 
ету үшін вагон операторларымен 
бірлесіп жұмыс істеуге бағытталған 
бұйрық қолданылып келеді.

Нұрбек БЕКЕН

БОС  ЦИСТЕРНАЛАР 
ҚОРЫ  ЖАСАЛУДА

В РАМКАХ XIV ЗАСЕДАНИЯ СОВМЕСТНОЙ РАБОЧЕЙ ГРУППЫ ПО СТРАТЕГИЧЕСКОМУ СОТРУДНИЧЕСТВУ МЕЖДУ 
АО «НК «ҚТЖ» И ОАО «РЖД» МЫ ДОГОВОРИЛИСЬ АКТУАЛИЗИРОВАТЬ СОВМЕСТНЫЙ ПЛАН МЕРОПРИЯТИЙ 
ПО ПОВЫШЕНИЮ ЭФФЕКТИВНОСТИ МЕЖГОСУДАРСТВЕННЫХ ПУНКТОВ ПРОПУСКА, ЗАПЛАНИРОВАЛИ ПРОВЕСТИ 
РАБОТУ ПО УВЕЛИЧЕНИЮ ВЕСА И СОСТАВНОСТИ ПЕРЕДАВАЕМЫХ ПОЕЗДОВ.

Ислам ТАЛҒАТ,
Астана
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Бөлімшенің өндірістік-техникалық бөлім бастығы Азиз 
Айжарықовтың мәліметіне сәйкес орташа тәуліктік жүк 
түсіру көрсеткіші 85,8%-ға орындалып, тәулігіне 50 вагонға 
азайған. Оның себебі Атырау-Астрахань республикалық 
маңызы бар автомобиль жолының құрылысын жүзеге 
асыратын «Қазавтожол» кәсіпорнының қаңтар айында 2024 
жылға жүктерді тасымалдауға ақы төлеу шарты болмауы-
на байланысты. Қаңтар айында 1 мың 29 вагон түсіріліп, 
жоспардан 328 вагонға немесе 22 мың 582 тонна азайды.  

Биылғы  7 сәуірде су тасқыны басталып, сәуір, мамыр, 
маусым айларында Атырау облысы бойынша төтенше жағдай 
жариялануына байланысты жүк түсіру процесі сол кезеңде 
қиындағаны белгілі. Дегенмен, жүк тасымалы тоқтаған жоқ. 
Атырау бөлімшесі бойынша ірі жүк жөнелтушілердің жүк 
көлемі мол болды. «Батыс Транс Групп» мекемесі 57 мың 
687 вагон (3 млн 398 мың 944 тонна) мұнай өнімдерін, 
«Тенгизшевройл» ЖШС 70 мың 572 вагон (3 млн 607 мың 
тонна) мұнай және мұнай өнімдерін, «Исткомтранс» ЖШС 
– 8 мың 820 вагон (589 мың 381 тонна) күкірт, «Теңіз Көлік 
Компаниясы» мекемесі 13 мың 020 вагон (865 мың 283 
тонна) күкірт тиеген. 

Сондай-ақ жүк жөнелтушілер «PTC HOLDING» мекемесі                 
2 мың 179 вагон полипропилен, «Иси Гипс Индер» мекемесі 
270 вагон құрылыс жүктерін, «Индер Гипс» ЖШС мекемесі 
591 вагон  өнеркәсіптік шикізатын, «Индер туз компани» 
ЖШС 519 вагон өнеркәсіптік шикізатын, «Сұйытылған 
мұнай газын сақтау паркі» мекемесі 1 мың 175 вагон сұй-
ытылған газ жүгін тиеген.

Қаржылық-экономикалық қызмет бойынша негізгі                     
қызметтен түскен кірістер 63 млрд 126 млн 258 мың теңгені 
құраған. 2023 жылғы 8 айымен салыстырсақ, 12 млрд 047 
млн 459 мың теңгеге ұлғайды (24%-ға артты). Оның ішін-
де тасымалдау қызметінен түскен табыс 53 млрд 052 млн                                                                                                                                    
147 мың теңгені құрады. Бұл өткен жылғы фактіге қарағанда 
27,1%-ға немесе, 11млрд 323 млн 542 мың теңгеге артық. 

Суретті түсірген автор

АЖ/АЖ жұмыс жасауда білім 
деңгейін арттыру мақсатында 
бейнеконференция, цифрлық 
қызметтер қамтылған оқу семи-
нары Ақмола, Шымкент, Ақтөбе 

және Қызылорда бөлімшелерінің 
қатысуымен өткізілді. 

Семинарға Қызылорда ЖТ бөлім-
шесінің атынан директордың АБЖ 
бойынша орынбасары Абсұлтан 
Ермановтың ұйымдастыруымен 
«KZO-Bitcoin» командасы жаңа 
құрамымен қатысты.

– Семинарға аймақ теміржол-

шыларының арасынан белсенді 
жастарды қатыстырдық. Негізгі 
мақсат – әріптестерімізді кез 
келген ситуациялық жағдайдан 
оңтайлы жол тауып, дұрыс шешім 
таба білуге дағдыландыру, үйрету. 
Заманауи талаптарға сай білім 
алып, біліктіліктерін шыңдауға 
үлкен мүмкіндік болды, – дейді 
Абсұлтан Тлеуұлы.

Аймақтағы станциялар мен 
вагон және локомотив пайдалану 
деполарының теміржолшыла-
рынан жасақталған «KZO-Bitcoin» 
құрамасында бөлімшенің ұйымда-
стыру және тасымал шарттары 
бөлімінің басшысы Нұрлан Жай-
саңбаев, АБЖ бөлімінің жетек-
ші инженер-технологы Гүлнар 
Сыздықова, Сексеуіл локомотив 
пайдалану депосы басшысының 
орынбасары Бауыржан Тұрманта-
ев және ЦОТУ операторы Ақбота 
Жолмырзаева, Қазалы вагон 
пайдалану депосының операторы 
Серік Матниязов, Қызылорда                                             

СЕМИНАР  ОНЛАЙН  ӨТТІ
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС директорының корпо-
ративтік мәселелер жөніндегі орынбасары Владимир 
Бабиченко, Тасымалдау процесінің технологиялық 
жүйелері департаментінің директоры Ирина Савуш-
кина, бас менеджері Ағжан Аяпбековтің ұйымдасты-
руымен «Станциялардағы технологиялық проце-
стерге байланысты автоматтандырылған басқару 
жүйелері мен ақпараттық жүйелердің жұмысы» 
тақырыбында онлайн семинар өтті.

станциясының тасымал құжатта-
рын өңдеу операторлары Айнұр 
Иманбердиева мен Роза Тоқсан-
баева, Белкөл станциясының 
аға тауар кассирі Сейілхан Әзен 
және Тереңөзек станциясының 
кезекшісі Нұрлан Кеңесбаев 
сынды озық ойлы, тәжірибелі 
қызметкерлер болды.   

Семинар ұйымдастырушы-
лардың «АСК ПС-Жылжымалы 
құрамның техникалық жағдайын 
орталықтандырылған бақылау, 
Жергілікті станция жұмысын 
басқаруға арналған сандық 
құралдар, ГИД Урал ДСП, ДНЦ 
пилоттық жобасы, Power BI, ГУ-38 
нысанды электронды вагон па-
рағы» тақырыптарындағы бейне 
баяндамаларынан басталды. Әрі 
қарай проблемалық сауалдарды 
талдаумен жалғасты. Арасында 
түрлі сергіту ойындары ойна-
лып, қатысушылардың ептілігі, 
шапшаңдығы, тәжірибесі, білімі 
сарапқа салынды.

Қызылордалық команда жақ-
сы нәтиже көрсетті. Ысылып 
шыңдалды, білгенімен бөлісіп, 
білмегенін үйреніп, тәжірибе 
жинады. Күнделікті практика-
лық тұрғыда атқарып жүрген                                            
жұмыстарына қатысты сан                          
сауалдың ұтқыр жауабын та-
пқан команда мүшелері осындай 
білім көтеру, тәжірибе алмасу 
семинар-тренингтері алдағы 
уақыттарда да тұрақты ұйымда-
стырылып тұрса, нұр үстіне 
нұр десті.       

Суретті түсірген автор

Сабырхан 
СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

Негізінен алдағы қыс маусы-
мында облыс пен Шымкент қала-
сының жалпы көмірге сұранысы 
700 922 тонна деп болжанған 
болса, оның 490 226 тоннасы 
қалың бұқараның сұранысын 
өтеуге жұмсалады да, қалған 210 
696 тоннасы әлеуметтік нысандар 
мен коммуналдық мекемелерге 
таратылуы тиіс.

 Шымкент жүк тасымалы бөлім-
шесіндегі жауапты мамандардың 
дерегінше, бүгінгі таңда осы 
жоспардың орындалу көрсет-
кіші 27,1 пайызды құрап отыр. 
Яғни, қазіргі таңда 189 849 тонна 
көмір діттеген жерге жеткізілді 
деген сөз. Қыс кеш түсетін және 
жылы болатын оңтүстік үшін 
жаман көрсеткіш емес көрінеді. 
Бұл жерде ескере кететін бір 
жайт – Кентаудағы аса әлеуетті 
нысан аталатын Жылу электр 
станциясының маусымдық қа-

жеттілігі 107 мың тоннадан асып 
жығылады. Қазіргі кезде бұл 
мекемеге көмір жеткізу кестеге 
сай енді басталғанымен, жоспар 
бойынша қатты отын уақытылы 
тасымалданатын болады.

Ал енді Шымкент қаласындағы 
базаларға қабылданған көмір 
көлемі 33 914 тоннаны құраса, 
оның 29 449 тоннасы халыққа, 
ал 4465 тоннасы коммуналдық 
мекемелерге жеткізілген. Осы-
лайша, Шымкент қаласы мен 
Түркістан облысы бойынша 
бүгінгі таңда темір жолдың 22 
кіреберіс жолы қалыпты жағдайда 
қызмет көрсетіп келеді. Ал кірме 
жолдар маңындағы ашық алаңдар 
мен қоймаларда 147 586 тонна 
қара алтын таудай болып үйіліп 
жатыр. Ол жерден үлкенді-кішілі 
жүк көліктерімен арнайы кесте 
бойынша тиісті мекемелерге 
тасымалдануда.

Жалпы, Түркістан облысында 
көмірмен жылытылатын жылы-
жай нысандары аз емес екені 

белгілі. Егер қазірден қамданбаса, 
шаруалардың ала жаздай еткен 
еңбегі зая кететіні ақиқат. Бұл 
бағыттағы жұмыстар халықтың 
тұрмыс-тіршілігіне тікелей әсер 
ететіндіктен, жергілікті атқа-
рушы билік органдарымен өңір 
теміржолшылары кеңесе отырып, 
қажетті көмірдің уақытылы жет-
кізілуіне атсалысуда. Айталық, 
өңірде 1 620 гектар жылыжай 
шаруашылығы болса, оның 750 
гектары көмірмен жылытылады 
екен. Сондықтан да олардың 
қыстық қажеттілігі 280 915 тонна 
көмір деп межеленіп, қазірдің 
өзінде бұл бағытта жұмыстар 
қызу қолға алынған.

– Бұл ретте облыстық әкімдік-
тегі салалық басқармалармен 
және көмір операторларымен 
едел-жедел ақпарат алмасып, 
бірлесе еңбек етудің нәтижесінде 
жоспар ойдағыдай жүзеге асуда 
деп сеніммен айта аламыз, – дейді 
«ҚТЖ-Жүк тасымалы» ЖШС-нің 
Шымкент бөлімшесі директо-

рының логистика бойынша 
орынбасары Әлсейіт Әденбаев.

Осы орайда нақтылай түсетін 
болсақ, өңірдегі жылыжайдың 
басым бөлігі Сарыағаш ауданы 
аумағында орналасқандықтан, 
осы аумақтағы тұйық жолды 
қоймаларда 68 500 тонна көмір 
қоры жинақталған. Қазіргі кезде 
көмірді шаруалар рет-ретімен діт-
теген жеріне емін-еркін жеткізіп 
алуда. Одан кейінгі ең үлкен қор 
Шымкент іргесіндегі Қызылсай 
станциясының көмір базасын-
да шоғырланған. Қатты отын 
көлемі мұнда 32 350 тоннаны 
құрайды. Ал көмір қорының 
«үштігін» Арыс станциясының 
кірме жолы маңында қоймалар 
қорытындылайды. Мұндағы қор 
көрсеткіші 15 мың тонна. Осы 
орайда облыс аумағындағы көмір 
қоймасы бар өзге станциялар да 
көмір көлемін жоспар бойынша 
тиісті деңгейде қабылдап, тара-
тып жатқанын айта кеткен жөн.

Суретті  түсірген автор

КӨМІР  ЖЕТКІЗУ  КЕСТЕГЕ  САЙ  ЖҮРІП  ЖАТЫР
Түркістан облысында қысқа 
дайындық жұмыстары 
қызған. Жылу маусымын 
пысықтайтын мұндай 
шараларға өңір теміржол-
шылары әдеттегідей бел-
сенді араласып, қыз-қыз 
қайнаған шаруаның бел 
ортасында жүр. 

ӘЛЕУМЕТТІК ЖҮК

Нұрлыбек ДОСЫБАЙ,
Шымкент

КІРІС  КӨРСЕТКІШІ
КӨТЕРІҢКІ

Атырау жүк тасымалы бөлімшесі 
бойынша биылғы жылдың сегіз 
айында Директорлер кеңесінің 
жоспарына сәйкес 8 пайдалану 
көрсеткішінің 7-і орындалған.  

Еділ ЕРМЕК,
Атырау

Күрделі жөндеу жұмысы ай-
мақта биылғы 24 наурызда Атырау 
жол дистанциясына қарасты 
Ганюшкино-Атырау учаскесінде, 
15-разъезд-Аққыстау станциясы 
аралығында басталған болатын. 
Содан бері тынымсыз жұмыс 
жүргізген мердігер мекеме – 
«Интегра Констракшн» ЖШС 
жоспарды межелеп те қалды. 
Олар 26 қыркүйек күні Қызылқоға 
ауданы аймағындағы Жанте-
рек-Кенбай учаскесінің 325,6-
326,9 шақырымы аралығындағы 
1351 метр жолды 6 сағаттық «то-
ласкез» алып,  бес жарым сағатта 
уақытынан бұрын бітірді. Яғни 
бес сағаттан аса уақыт ішінде 
жол қайта ашылды. Сол секілді 
сенбі күні де сол учаскенің 326,9-

дан 328,3-ке дейін 1350 метр 
жолы күрделі жөнделіп, қайта 
жаңарды. Екеуінде де «толаскез» 
күндіз 12:30 шамасында бастап, 

6 сағатқа алынған.   
– Мердігерлер жұмысты 

шапшаң әрі сапалы жасады. 
Аталған участокта бұрынғы 

ИНФРАҚҰРЫЛЫМ

КҮРДЕЛІ  ЖӨНДЕУ  АЯҚТАЛДЫ   
Биылғы жылға Атырау магистральдық желі 
бөлімшесіне берілген темір жолды күрделі 
жөндеу жоспары – 59,6 шақырым. Қазіргі 
уақытта оның соңғы шақырымдарын жөн-
деу аяқталуда. 

Қосұйым МҰҚАШЕВ,
Атырау

ағаш шпалдар түгел алынды. 
Әуелі жаңа мен ескінің түйіскен 
тұсы тазаланып, бұрандалары 
ағытылды. Алып кранмен ескі 
рельс шпалымен қоса қабырғасы 
қақырата сөгіліп, жерден кө-
теріліп алынды да, бос вагонға 
жиналды. Сосын   тракторлармен 
рельсі алынған жол жыртылып, 
тегістеліп, салмақпен нығызда-
лып, жаңа темірбетонды шпал-
дар төсеуге әзірленді. Жердің 
негіздемесі төселіп, шебін төсеу, 
нығыздау, басқа да жұмыстар 
технологиялық талаптарға сай 
жасалды, – дейді Атырау жол 
дистанциясы, Доссор – Сағыз 
жол аралығы бастығының орын-
басары Темірзақ Нұрбай.

Жұмыс барысында ауыр жүк-
терді (темірбетонды бұрмалар-
ды, бағаналарды, шпалдарды, 
ауыр техникалардың қосалқы 
бөлшектерін) көтеріп-түсіруге 
КЖ-562 маркалы краны пайда-
ланылып, ДУАМАТ, Унимат, ДГС, 
ПБР, ВПРС, т.б. машиналар да 
қолданылған. Жолға темірбетон 
шпалдар төселіп, 25 метрлік 
су жаңа рельстер салынған. 
Алдағы уақытта телімде жүк 
және жолаушы пойыздарының 
жылдамдығы артатын болады. 

Суретті  түсірген автор

Министрмен өткен басқосуға Семей ЖТ бөлімшесінің 
басшылығы, станциялар мен бөлімдер басшылары да 
қатысты. Өз сөзінде Марат Кәрімжанұлы республикалық 
маңызы бар жолдардың құрылысы мен қазіргі жай-күйі, 
шығыстағы теміржол саласындағы қолға алынған жаңа 
жобалар туралы әңгімеледі.  

Министр қазіргі таңда құрылысы жүріп жатқан Жаңғызтөбе 
станциясы аумағында темір жол арқылы өтетін жол өтпесін салу 
жұмыстары министрлік назарында тұрғанын айтты. Сонымен 
қатар Семей теміржолы үшін вагон тапшылығын болдырмау 
мәселесі де кеңінен сөз болды. Бұл орайда министр аталмыш 
тарапта қолға алынған жұмыстар бар екенін жеткізіп, алдағы 
уақыттарда ел шығысы бойынша жүк тасымалын қамтамасыз 
ету үшін жергілікті вагон паркін жаңарту іс-шараларына да 
баса назар аударылып отырғанын айтып өтті.

Сол тәрізді министр Семей шетінен салынатын айналма жол 
жобасы туралы да пікір білдіріп, келер жылы Бақты – Аягөз 
теміржолының құрылысы себепті жүктеме еселейтінін жеткізді. 
60 шақырымдық айналма жол 2027 жылы қолға алынбақ.  

Сондай-ақ шығыстағы облыс тұрғындары үшін жағымды 
жаңалық, Қазақстанда тағы бір халықаралық теміржол қатына-
сын іске қосатынын жеткізді. Атап айтсақ, Қазақстанның Көлік 
министрлігі мен Ресей Федерациясының Көлік министрлігі 
«Риддер-Новосибирск» халықаралық теміржол қатынасын 
қалпына келтіру туралы келісімге келген. Жаңа бағыт бойынша 
пойыздар биылғы 18 желтоқсаннан бастап төрт күнде бір рет 
жүре бастайды. «Ресей темір жолдары» АҚ қызмет көрсететін 
№407/408 халықаралық пойызы 250 жолаушыға арналған 
6 вагоннан, 3 купе мен 3 плацкарт вагоннан тұрады. Пойыз 
ауаны баптау және бейнебақылау жүйелерімен, биоәжетхана 
кешендерімен, розеткалармен, мобильді құрылғыларды, 
гаджеттерді қуаттауға арналған USB порттарымен және әр 
орынның жанында жеке жарықтандырумен жабдықталады.    

Шығыстағы автокөлік жолдарының жай-күйі де кеңінен 
сөз болды. Министр жалпы ұзындығы 768 шақырымды 
құрайтын «Талдықорған-Қалбатау-Өскемен» тасжолының 
құрылысы биыл аяқталатынын жеткізді. Қазір көпірлер мен 
жол өтпелеріндегі құрылыс жұмыстары жалғасуда. 2025 
жылдың соңына дейін Шығыстағы ірі өнеркәсіп орталықта-
ры мен туристік нысандарға апаратын 400 шақырым жол 
қалпына келтірілмек.   

– Мемлекет басшысы республика бойынша кемінде 10 мың 
шақырым жолды қамту үшін орташа жөндеу бағдарламасын 
кеңейтуді тапсырды. Сапа – басты басымдық. Барлық өңірлерде 
орташа жөндеу жұмыстары жүргізілетін жолдар анықталды. 
Мысалы, Алтайға, Шемонаихаға, Серебрянскқа апаратын 
жолдар жөнделеді. Сондай-ақ Марқакөл, Рахманов бұлағы 
және Катонқарағай туристік нысандарына апаратын жолдар 
да жөндеуден өтеді, – деді министр.

ЖОЛ  САПАСЫНА  
БАСЫМДЫҚ  БЕРІЛЕДІ

Жуырда ҚР Көлік министрі Марат 
Қарабаев ел шығысына арнайы 
жұмыс сапарымен келді. Семей 
қаласында жергілікті тұрғын-
дармен, көлік саласы қызметкер-
лерімен кездескен сала басшысы 
еліміздің көлік инфрақұрылымы 
бойынша қолға алынып жатқан 
жобалармен таныстырды.    

Қуаныш ҚОЖАЕВ,
Семей

КЕЗДЕСУ

АЙМАҚ

БІЛІМ
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По словам заместителя директора Кара-
гандинского филиала по логистике Данияра 
Сапиева, проверки проводятся на регуляр-
ной основе. Прежде всего они важны для 
стабильного прохождения отопительного 
сезона 2024-2025 года. 

На днях членами группы был осуществлен 
выезд на подъездные пути, где ветвевладельцы 
получили подробную информацию касательно 
выполнения заявок грузоотправителей, подачи, 
уборки, выгрузки вагонов на подъездных путях.

– За последние месяцы текущего года было 
перевезено более 17 миллионов тонн твердого 
топлива. Из них для нужд населения коммуналь-
но-бытовой уголь – около двух миллионов тонн. 

В Карагандинскую область было отгружено 500 
тысяч тонн. Кроме того, ТЭЦ, ГРЭС обеспечены 
более чем четырьмя миллионами тонн угля, – 
рассказывает Данияр Сапиев. – На сегодняшний 
день в шахтерской столице функционируют 
подъездные пути, где осуществляются операции 
по реализации твердого топлива. Так, на станции 
Майкудук находятся шесть вагонов, груженных 
шубаркольским углем, на территории базы 
станции Кызылжар имеются запасы в объеме 
18-19 тысяч тонн.

На станции Сарыбел расположены два 
вагона с шубаркольским углем. На террито-
рии также имеются в полном объеме запасы 
твердого топлива – 1 120 тонн. 

Перед приходом зимы работа мониторин-
говой группы осуществляется в активном 
режиме. Беседы с ветвевладельцами дают свои 

плоды. Так, представители грузополучателя 
ИП «Крылов» заявили о готовности выгрузки 
вагонов в ночное время суток, если в этом 
будет необходимость. Сегодня на подъездных 
путях не наблюдается скопления машин и 
очередей. Для предотвращения очередности 
грузополучателями введена в запуск поно-
мерная биллетированная очередь. Подача 
и уборка вагонов работниками станции 
производятся своевременно.

В целом по Карагандинскому отделению ГП 
расположены 37 подъездных путей. В наличии 
имеется 35 полувагонов с углем, ожидается 
еще 47, которые заедут на подъездной путь 
в течение 1-1,5 суток.

Мониторинговая группа продолжит свою 
работу до конца отопительного сезона. 

Фото автора 

ЧТОБЫ  НЕ  МЕРЗНУТЬ  ЗИМОЙ
В шахтерской столице конец 
сентября выдался далеко не                            
теплым, а прохладным с мину-
совой температурой по ночам. В 
связи с этим многие жители част-
ных домов активно запасаются 
углем, который, согласно отчету 
мониторинговой группы, име-
ется в достаточном количестве.

Светлана МОГАЙ,
Караганда

Айдана ЕРТАЙ,
Павлодар

С марта в железнодорожной сфере Казахстана идут данные 
занятия, где руководители пункта технического обслужи-
вания повышают свои квалификацию и компетенцию. 
Основные темы: безопасность движения, производственная 
безопасность, охрана труда, развитие личностных качеств, 
к примеру, стрессоустойчивость. Три модуля проходили в 
Астане, из них два – онлайн, один – оффлайн. На четвертый 
модуль, который состоялся в Санкт-Петербурге, отбирали 
самых лучших из обучающихся. Павлодарскую область 
представил Алексей Филоненко. 

– Два дня перенимали опыт российских коллег, один 
день – это теория, второй – практика, – рассказал он. – У 
них автоматизация более развита, чем у нас. Узнал много 
нового, будем внедрять на нашей железной дороге. 

Стоит отметить, что начальники ПТО полученными 
знаниями будут делиться с коллективом. Под руководством 
Алексея Филоненко трудятся 55 человек. 

ВЕК ЖИВИ – ВЕК УЧИСЬ

Начальник ПТО станции Ерейментау Алексей 
Филоненко прошел обучение четвертого 
модуля корпоративной программы разви-
тия начальников ПТО в Санкт-Петербурге. 

Организаторами семи-
нара выступил РЦУП-2 
Алматы, который со-
брал специалистов из 10                                                                         
эксплуатационных локомо-
тивных депо Юго-Восточно-
го региона для обмена опы-
том и выработки совместных 
решений. Участники обсу-
дили ключевые аспекты                                                                       
координации действий 
между локомотивными 
бригадами и диспетчер-
ской службой, что позволит 
повысить оперативность 
и надежность железнодо-
рожной сети. В работе се-
минара приняли участие 
представители департамента 
локомотивного хозяйства.

Заместитель начальника 
РЦУП-2 по подвижному 
составу Серик Ибраимов 
ознакомил участников 
семинара с ключевыми 
показателями отдела 
тягового подвижного                                      
состава Юго-Восточного 
регионального центра 
управления движением 
поездов за восемь меся-
цев текущего года. Так, 
в Книгу замечаний ма-
шинистами отправлено 

20 858 рапортов против 
23 289 за данный период 
2023 года. Больше всего 
отправлено путевым и 
хозяйством сигнализации 
и связи. Сверхурочная 
работа снижена на 23,4% 
по сравнению с периодом 
прошлого года.

– Особое внимание 
надо уделить вопросам 
снижения времени про-
стоя подвижного состава, 
оптимизации ремонтных 
процессов и повышения 
безопасности эксплуатации 
техники, – отметил Серик 
Ибраимов.

В ходе семинара особое 
внимание было уделено 
режиму труда и отдыха 
локомотивных бригад. 
Если в прошлом году 
количество нарушений 
режима работы соста-
вило 3 157, то в текущем 
году – 1 648. И хотя идет 
динамика снижения, все 
же не стоит расслабляться. 
В частности, говорилось, 
что соблюдение баланса 
между рабочими сменами 
и отдыхом является важ-
нейшим фактором для 

обеспечения безопасности 
и повышения производи-
тельности труда. Также 
были обсуждены меры 
по улучшению условий 
труда, внедрению гибких 
графиков и контролю за 
соблюдением установ-
ленных норм. Особое 
внимание уделялось не-
обходимости создания 
комфортных условий для 
отдыха машинистов. По от-
правлению локомотивных 
бригад с явкой более двух 
часов допустили увеличе-
ние ТЧЭ-29 Актогай на                                                                     
10 случаев, ТЧЭ-25 Аягоз 
– на семь.

На семинаре прозвуча-
ло, что по Юго-Восточно-
му региону остается ряд 
нерешенных вопросов, 
связанных с функцио-
нированием пескосуши-
тельного хозяйства. В 

частности, это касается 
модернизации оборудо-
вания, обеспечения его 
бесперебойной работы 
и повышения эффектив-
ности использования. В 
пределах обслуживаемых 
участков локомотивных 
депо, таких как Защита, 
Семей, Аягоз, профиль 
пути весьма сложный,                                                 
имеющий множество 
кривых и подъемов. И 
проблемы в этой сфере 
могут негативно сказаться 
на безопасности движе-
ния поездов. А вопрос 
по организации ПСХ по 
Юго-Восточному региону 
является актуальным и 
требует скорейшего ре-
шения.

Также затронули важ-
ную тему обеспечения 
локомотивных бригад 
квалифицированными 

кадрами. Участники от-
метили, что недостаток 
кадров может негативно 
повлиять на стабильность 
железнодорожной сети и 
безопасность движения. 
Штатная численность 
локомотивных бригад 
по РЦУП-2 при плане                                        
5 262 человека фактически 
составляет 5 074. Особое 
внимание уделялось не-
обходимости обеспечения 
молодых специалистов 
необходимым обучением 
и наставничеством для 
поддержания высокого 
уровня профессионализма 
в работе локомотивных 
бригад.

Подводя итоги встречи, 
руководители департамен-
та локомотивного хозяй-
ства отметили, что семинар 
позволил не только обсу-
дить текущие вопросы, но 
и наметить пути дальней-
шего развития, что крайне 
важно для обеспечения 
безопасности движения 
поездов, выработать ряд 
конкретных предложений, 
которые помогут улучшить 
координацию действий и 
повысить эффективность 
работы.

Фото автора 

В ходе осмотра были провере-
ны состояние железнодорожной 
инфраструктуры и соблюдение 
требований безопасности. Особое 
внимание уделялось выявлению 
и устранению потенциальных 
проблем, которые могут повлиять 
на безопасность и бесперебой-
ную работу движения поездов в 
зимний период. Среди ключевых 
мероприятий – анализ износа 
оборудования и выявление слабых 
мест, которые могут представлять 
угрозу для безопасности движения. 
Стоит отметить, что проведение 
осеннего комиссионного осмотра 
в регионе позволит улучшить 
безопасность в каждом хозяйстве, 
это проверка степени готовности 
к работе в зимних условиях, выяв-
ление «узких» мест в обеспечении 
перевозочного процесса. Помимо 
проверки путей и стрелочных 
переводов обсуждались вопросы 
оперативного устранения вы-
явленных недостатков, а также 

координации работы всех смеж-
ных служб. 

Были обследованы центральная 
горловина станции, стрелочные 
переводы с помощью измеритель-
ного шаблона и штангенциркуля. 
Специалисты проверили глав-
ные и приемоотправочные пути, 
шпальное хозяйство, светофоры. 
К слову, при осмотре стрелочных 
переводов обязательно проводилась 
проверка стрелок на плотность 
прижатия остряка к рамному 

рельсу. Путейцы умело подкручи-
вали болты,  добивали костыли. 
Попутно  члены комиссии задавали 
вопросы дорожным мастерам, 
начальникам участков, а находя 
мелкие недочеты, экстренно на 
месте устраняли их. По результа-
там обследования были отмечены 
ключевые участки, требующие 
ремонта или модернизации, с 
целью обеспечения бесперебойной 
и безопасной работы станции в 
условиях повышенной нагрузки.

НЕДОСТАТКИ  УСТРАНИТЬ!
На станции Алматы-1 совместно с представи-
телями смежных служб и ревизорском аппа-
ратом прошел осенний комиссионный осмотр 
путей, стрелочных переводов устройств СЦБ 
и связи, контактной сети. 

– Превентивные меры помогают 
снизить риски аварий и задержек 
в зимний период, обеспечивая 
бесперебойную работу железно-
дорожного сообщения, а также 
способствуют поддержанию общей 
дисциплины и порядка на объекте, 
– отмечает главный региональный 
ревизор Мейрамбек Серикбаев.

Участники комиссионного                  
осмотра тщательно проверили 
систему электроснабжения, кон-
тактную сеть, оценили эстетическое 
состояние станции, освещение 
парка, служебных проходов и 
прилегающей инфраструктуры. 
Особое внимание было уделено 
вопросам по наличию предупре-
дительных знаков и их соответ-
ствию стандартам безопасности. 
Проверялись маркировка опасных 
участков, состояние ограждений 
и указателей для сотрудников 
и пассажиров. Далее комиссия 
ознакомилась с технологическим 
процессом станции, посмотре-
ли работу дежурных по горке, 
маневровые работы, проверили 
работу регулировщиков скоростей 
движения, составителей поездов. 
Не обошли вниманием  вагонное 
и локомотивное хозяйство.

Осенний комиссионный ос-
мотр в регионе уже на стадии 
завершения. По итогам осмотра 
будут намечены мероприятия, 
направленные на устранение 
выявленных недостатков и улуч-
шение инфраструктуры. 

Фото автора 

Милена КАИРОВА,
Алматы

СЕМИНАР

СОВМЕСТНАЯ  КООРДИНАЦИЯ  ДЕЙСТВИЙ
Главными темами двухдневного семинара, прошедшего в Алма-
ты, стали вопросы рациональной работы локомотивных бригад 
с диспетчерским аппаратом, методы оптимизации рабочего 
процесса, повышение эффективности управления движением 
поездов и обеспечение безопасности.

Елена КОЛДАСБАЕВА,
Алматы

Это четвертое мероприятие такого рода и второе, прове-
денное в онлайн-формате. Оно направлено на повышение 
уровня знаний работников в области функционала и ин-
струментов АСУ, применяемых в железнодорожной сфере.

В рамках тренинга путем жеребьевки были определены 
три группы участников с датами проведения семинаров: 
20, 25 и 27 сентября 2024 года.

По результатам региональных тренингов победители при-
мут участие в финале, который состоится в ноябре в Астане. 
Там они поборются за звание сильнейшего в своей области.

Так, в первой группе участвовали команды из НОДГП-2 
«Золотой колос», НОДГП-3 «Ту-Ту», НОДГП-8 «Аулие-Ата 
Транзит», НОДГП-14 «Каспийские лидеры» и НОДГП-15 
«Экспресс». Победителем стала команда НОДГП-14                      
«Каспийские лидеры».

Участниками второй группы стали команды НОДГП-4 
«Сарыарка», НОДГП-5 «ABAI», НОДГП-7 «Гангстеры АСУ» 
и НОДГП-13 «Атырау». Победила команда НОДГП-6 «ABAI».

В третью группу вошли команды НОДГП-1 «Синегорье», 
НОДГП-9 «Команда ИК», НОДГП-10 «KZO-Bitcoin» и НОДГП-11 
«БИСКОР». Лидером стала команда НОДГП-9 «Команда ИК».

В рамках тренинга, помимо традиционных докладов,                   
команды приняли участие в деловых играх, таких как «Пойми 
меня», «Терминология», «Блиц-опрос», «Своя игра», «Метка», 
«Түйме алу» и «Бәйге».

Мероприятие продемонстрировало, что цифровые 
технологии становятся ключевым элементом эффектив-
ного управления и организации перевозочного процесса,                     
обеспечивая высокую производительность и надежность 
на всех уровнях.

Сегодня цифровая трансформация стала неотъемлемой 
частью любого производства, и железнодорожная отрасль 
не исключение. В ҚТЖ эксплуатируется более 90 автома-
тизированных систем управления и информационных си-
стем, которые обеспечивают комплексную автоматизацию 
технологических процессов и документальное сопрово-
ждение перевозок. Более семи тысяч железнодорожников                             
задействованы в их работе.

НЕДЕЛЯ  СО  СМЫСЛОМ

В ТОО «КТЖ – Грузовые перевозки» завер-
шился онлайн-тренинг по автоматизиро-
ванным системам управления.

Айлин БАУРЖАН,
Астана

АКТУАЛЬНО

!

Аслан КУДАБАЕВ,
Костанай

СОХРАНИМ  И  ДОСТАВИМ

В Костанайском филиале ТОО 
«Военизированная железнодо-
рожная охрана» перешли на уси-
ление охраны и сопровождение 
грузов в период транспортировки 
урожая-2024. 

Костанайская об-
ласть является круп-
нейшим поставщиком 
товаров сельскохозяй-
ственной отрасли, 
зерна и продуктов зер-
новой переработки. 
В связи с чем силами 
работников филиала 
ВЖДО обеспечиваются прием, охрана и сопровождение 
на линейных станциях обслуживаемого участка грузов 
сольхозпроизводителей. Как сообщил директор Костанай-
ского филиала ТОО «Военизированная железнодорожная 
охрана» Канат Отепов, в ходе охраны и транспортировки 
данных грузов осуществляется полное взаимопонимание с 
работниками железнодорожного транспорта для осущест-
вления выполнения государственной программы развития 
агропромышленного комплекса. На сегодня предъявленные 
под охрану поезда сопровождают сотрудники команд на 
станциях Есиль, Кушмурун, Костанай, Тобол, Арка, а также 
стрелковые группы на станциях Аркалык и Железорудная. 
Кроме этого, задействована мобильная группа оператив-
ного реагирования. Кстати, протяженность обслуживае-
мого участка Костанайским ТОО «ВЖДО» составляет более                         
2,5 тысячи километров. Часть сотрудников организации 
задействована на охране стационарных постов, другая 
–  на охране грузов. 

– Чтобы доставить ценный груз, урожай-2024 в сохран-
ности, мы можем дополнительно привлечь охранников 
задействованных на приеме-отправке грузов в парке стан-
ции. В основном дежурные сменные наряды работают по 
отработанной вызывной системе, – говорит Канат Отепов.

Фото автора

ПЕРЕВОЗКИ

ОСМОТР

Обучение
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1 октября – Международный День пожилых людей

Оқу-жаттығу жұмысына стан-
циядағы қажетті құрылымдардың 
өкілдері түгел қатысты. Жаттығу 
жұмысының мақсаты жұқпалы 
ауруға күдікті науқас анықталған 
кезде шұғыл алдын алу және 
эпидемияға қарсы іс шаралар-
ды ұйымдастыру алгоритмін 
пысықтауға негізделген. Ауруды 
таратпау, жедел жәрдем көрсету 
жолдары пысықталды.

– Бейнеу санитариялық-ка-
рантиндік бөлімінің мамандары 
Маңғыстау бөлімшелік сани-
тариялық-эпидемиологиялық 
бақылау басқармасының маман-
дарымен бірігіп көлік құралында 
инфекцияны оқшаулау және ҚР 
аумағында таралуына жол бермеу 
жөніндегі оқу-жаттығу жұмысын 
өткізіп отырмыз. Оған мүдделі 
қызметтер, Бейнеу станциясын-
дағы теміржол мекемелерінің 
қызметкерлері, аудандық сани-
тариялық-эпидемиологиялық 
бақылау басқармасының ма-
мандары, шекара, кеден қызмет-
тері, ішкі істер органдарының, 
медициналық мекемелерінің 
қызметкерлері қатысты. Алдын 
алу жұмысы барысында қаты-
сушы мамандар маймыл шешегі 
анықталған жағдайда алгоритм 
бойынша іс-әрекеттерін және 
үйлесімді әрекет етуге дайын-
дығын көрсетті. Жаман айтпай 
жақсы жоқ, мұндай ауру кездесе 

қалған жағдайда жолаушылар 
мен қызметкерлердің  қауіпсіздігі 
– біздің басты басымдығымыз. 
Соған сай әрекет ету шараларын 
пысықтау өте қажет, – дейді 
Маңғыстау бөлімшелік көліктегі                                            
санитариялық-эпидемиологиялық 
бақылау басқармасының басшысы 
Ағзия Темірқасова. 

Маймыл шешегі – қауіпті ауру. Ол 
маймыл шешегі вирусынан туын-
дайтын зооноздық жұқпалы ауру. 
Инфекцияның таралу көзі – ауру 
маймылдар мен ауру жұқтырған 
адамдар. Берілу жолдары: әсіресе 
науқастың бөртпелері мен биоло-
гиялық сұйықтықтары, яғни жара 
қабыршағы, сілекейі. Тұрмыстық 
жағдайда ауру жұқтырған адамның 
төсек-орны, сүлгілері немесе жеке 
заттары арқылы және жыныстық 
жолмен беріледі.              

Суретті түсірген автор

ОҚУ-ЖАТТЫҒУ

АУРУДЫҢ  АЛДЫН  АЛУ  ШАРТ
Бейнеу станциясында жұмысшы пой-
ызынан маймыл шешегі анықталды. 
Әрі қарай мамандар қалай әрекет етті, 
нендей шаралар қабылдады? Оның 
бәрі станцияда өткен оқу-жаттығу 
барысында мәлім болды. 

Айсұлтан АРМАН,
Маңғыстау

Свою трудовую деятель-
ность Галия Жамкеновна 
начала в 1982 году бухгалтером                      
инспекции Государственного 
страхования. Затем она рабо-
тала ревизором и старшим 
ревизором в секторе ревизий, в 
системе контроля, где прошла 
путь от налогового инспек-
тора до начальника отдела 
налогообложения доходов 
юридических лиц, замести-
телем начальника налогового 
комитета по Железнодорожно-
му району города Караганды. В 
последующем по приглашению 
руководства Сары-Аркинской 
железной дороги с марта 1998 
года работала на должностях 
начальника отдела ревизии Фи-
нансово-экономического центра 
Караганды, начальника регио-
нального отдела экономической 
безопасности и финансового 
контроля, заместителя началь-
ника Северного регионального 
отдела финансовых ревизии РГП 
«Қазақстан темiр жолы»  города 
Астаны. С января 2000 года Галия 
Жамкеновна была назначена на 
должность заместителя начальника 
по финансам, затем начальником 
отдела финансирования Финан-
сово-экономического центра 
Караганды. В связи с реструкту-
ризацией с августа 2002 года она 
была переведена на должность 
начальника отдела текущего фи-
нансирования Карагандинского 
отделения магистральной сети. 
А с октября 2007 года избрана 
неосвобожденным председате-
лем профсоюзного комитета, где 
проработала 13 лет.

За все годы плодотворной и 
насыщенной деятельности Галия 

Жамкеновна  безмерно благодарна 
своей наставнице – Даньшиной 
Зое, которая опекала ее с самого 
первого дня поступления на ра-
боту в Карагандинское отделение 
дороги, словно родную дочь. 

– Она всегда с большой тепло-
той и трепетом наставляла меня. 
Это был очень светлый и добрый 
человек, но в то же время строгий 
и требовательный. Моя наставни-
ца сыграла важную роль в моей 
жизни, и я благодарна судьбе за 
то, что встретила ее на своем пути, 
– говорит Галия Мергенбаева.

Все вышло так, как пророчила 
Зоя Алексеевна. Галия Жамке-
новна удачно вышла замуж. Ее 
супруг Усманулы Ахмет трудился 
в Карагандинском отделении 
магистральной сети инженером 
вокзального хозяйства. У супру-
гов есть два сына – Алпамыс и 
Амирхан. В настоящее время 
Алпамыс работает ревизором в 
Северном региональном отделе 
ревизий, а Амирхан  трудится 
ведущим инженером по охране 
труда и технике безопасности в 
материальной базе НЖС-4. На-
последок Галия Мергенбаева 
поблагодарила свой коллектив, 
который за долгое время стал ее 
второй семьей.                                  

Фото автора 

БЛАГОДАРНА  СУДЬБЕ 
В начале октября коллектив Карагандинско-
го отделения магистральной сети проводил 
на заслуженный отдых менеджера отдела 
текущего финансирования и члена про-
фсоюзного комитета Галию Мергенбаеву, 
которая в общей сложности проработала  
на  железной дороге 39 лет. 

Светлана МОГАЙ,
Караганда

Бөлімшенің конференц-залына жиналған зейнеттегі 
ардагерлер қатарында 1990 жылдары бөлімшені басқарған 
Аралбай Дүйсенов, Данышпан Асанов, Айдарбек Мұста-
фаев, Махмут Майгелдиев, Бегей Құлахмет, Асылхан 
Шәйхысламұлы, Сисен Шермаханов, Ахмедияр Пірімбетов 
аман-саулық сұрасқаннан кейін жуырда ғана жөндеуден 
өтіп, жаңарып-жаңғырған ғимаратты аралап көрді.

Қарияларды қарсы алып, дастархан басына шақырған 
бөлімше директоры Ербол Сәулебеков жалпы ұлттық 
компанияда, теміржолда жүзеге асырылып жатқан жаңа-
лықтарды айтып, биыл күрделі жөндеу жоспары толық 
орындалғанын, дистанциялар жаңа техникалар алғанын, 
Қызылорда теміржол вокзалынан кейін аймақтағы тағы 
жеті теміржол вокзалы архитектуралық қалпы сақталып 
қайта жаңартылғанын жеткізді. Ардагерлер де өз кезе-
гінде ақыл-кеңестерімен бөлісіп, ізбасар буынның ісіне 
қолдау білдірді.  

Емін-еркін әңгіме-дүкен құрып, дастарханға бата беріп 
аттанған қарияларға мерекеге орай арнайы әзірленген 
сыйлықтар табыс етілді.  

Сонымен қатар бұл күні Қызылорда жол дистанциясы-
ның бастығы Марат Оңалов пен кәсіподақ ұйымының 
төрайымы Ғалия Ноғайбаева дистанция зейнеткерлері 
Аманжол Аймаханов, Досжан Тәжімұратов, Дүйсенбай 
Әбдиев, Райкүл Наурызбаева, Ұлықпан Бахиевтің отба-
сына азық-түлік себетін ала барып, амандасып қайтты.    
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ҚАРТТАРЫМ, 
АМАН-САУ  ЖҮРШІ...   

1 қазан – қарттар күніне орай Қызылор-
да магистральдық желі бөлімшесінің 
ұжымы бір топ ардагерлерді шақырып, 
құрмет көрсетті. Тағы бірқатар зейнетте-
гі қариялар отбасына азық-түлік себеті 
жеткізілді.  

Сабырхан СЕЙІЛБЕКҰЛЫ,
Қызылорда

Много лет Анна Васина проработала 
осмотрщиком вагонов в Астанинском 
эксплуатационном вагонном депо. Эта 
профессия требует особой внимательности, 
ведь малейшая ошибка может привести к 
трагедии. Анна Михайловна со своей мис-
сией справлялась на отлично, обеспечивая 
безопасные путешествия по железной дороге 
для тысячи пассажиров и бесперебойную 
перевозку грузов. Все, кому довелось с ней 
работать, отмечают ее профессионализм, 
трудолюбие и отзывчивость.

За 100 лет жизни многое пришлось 
повидать и вынести немало трудностей. 
Детство Анны Михайловны прошло в 
деревне Курлак близ Воронежа. Оно не 
было беззаботным и, как у многих ее 
сверстников, рано закончилось. В 1941 
году Анна Васина окончила восемь клас-
сов школы. Продолжить учебу помешала 
война. Будущая железнодорожница по-
шла работать на стройку, на лесоповал. 
Тяжелый труд закалил не только физи-
чески, но и морально. Сложная работа 
ее никогда не пугала, она с готовностью 
бралась за любые обязанности, не теряя 
жизнелюбия и оптимизма. После войны 
труженица тыла какое-то время жила 
в Архангельской области и Алтайском 
крае, в 1956 году переехала в Акмолинск, 
работала штукатуром-маляром. В 1970-е 
устроилась в Акмолинское вагонное депо 
осмотрщиком, где трудилась до выхода на 
заслуженный отдых. 

Единственный сын Анны Михайловны, 
Сергей Васин, тоже связал жизнь с желез-
ной дорогой. Она всегда чувствовала его 
поддержку и заботу. 

Вековой юбилей – событие, заслужи-
вающее особого внимания и уважения. 
Поздравить любимую бабушку из Под-
московья приехала единственная внучка 
Юлия, не пропустил важный праздник и 

крестник из Воронежа. Дом Анны Ми-
хайловны в этот день был полон гостей, 
цветов и подарков: помимо самых близких 
поздравить долгожительницу пришли 
представители узлового совета ветеранов 
станции Астана, акимата, КСК, соседи, 
причем некоторые из них специально 
приехали из Лисаковска. 

Узловой совет ветеранов уделяет особое 
внимание поддержке старшего поколения. 
Поздравляют с важными датами, навеща-
ют, оказывают материальную поддержку 
к праздникам. 

В столь почтенном возрасте забота 
близких и друзей помогает чувствовать 
себя нужным и любимым. Наверное, в 
этом и кроется секрет долголетия.

Анна Михайловна в свой 100-летний 
юбилей излучает энергию и оптимизм 
– в красивом платье, с теплой улыбкой 
она рассказывает гостям о пройденном 
пути, с благодарностью вспоминает о 
том, что удалось увидеть и пережить. И, 
несмотря на все трудности, называет себя 
счастливым человеком. 

Достигнув такого возраста, Анна Васи-
на стала живой историей, чьи мудрость 
и прожитый опыт бесценны. Пусть ее 
история длится еще долгие годы и служит 
примером для других поколений. 
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ЖИВАЯ  ИСТОРИЯ 
В преддверии Дня пожилых людей свой 100-летний юбилей 
отметила железнодорожница с многолетним стажем Анна                          
Михайловна Васина. За ее плечами – целая эпоха. Менялась страна 
и поколения, совершенствовались технологии, неизменными 
оставались жизнелюбие, доброта и преданность профессии. 

Любовь РОВБА,
Астана

Мейрамханадағы мерекелік дастархан басында сала 
зейнеткерлері көңілді кешті тамашалап, өздеріне арнайы 
дайындалған ас-тағамдардан дәм татты. Еңбек жолда-
рын еске түсіріп, көптен көріспеген дос-жарандарымен 
дидарласып, көңілдері көтеріліп қалды. 

Маңғыстау жүк тасымалы бөлімшесі директоры 
Нажімедин Ғұбашов пен Маңғыстау магистральдық желі 
бөлімшесі директорының міндетін атқарушы Ерназар 
Ізтұрғанов, сала кәсіподағының өңірдегі өкілі Сәрсенбай 
Есенқұлов және басқа да басшылар ізгі тілектерін айтып, 
құттықтады.

Салтанатты шара одан әрі қарай өнерлі теміржолшылар 
дайындаған мерекелік шараға ұласты. Ән айтылып, дом-
быра тартылды. Би билеп, ардагерлер мәз-мейрам болды.

– Аталған мерекелік шараға осы жақын маңда тұра-
тын екі жүзден астам зейнеткер келді. Олар кезінде жүк 
тасымалы және магистральдық желі бөлімшелерінде 
еңбек етіп, түбек теміржолының дамуына атсалысқан 
азаматтар. Бұл кісілердің еңбегі ешқашан ұмытылмай-
ды, – дейді Орталық теміржолшылар кәсіби одағының 
өңірдегі өкілі Сәрсенбай Есенқұлов.

Теміржолшы темір тәртіпке 
дағдыланған әдетін бұл жерде де 
жоғалтпаған. Сағатпен шахмат 
ойнап, сағатпен таза ауада се-
руендейді. Қарттар үйіне келген 
оқушылар мен жастарды ойынға 
шақырып, ұтқырлық стратегиясын 
үйретеді. 

«Қазақстанда туып-өстім. Благо-

дарный ауылында тұрдым. Оқы-
дым. Екінші дүниежүзілік соғыс 
кезінде жұмыс істеп бастадым. 
Мал бағып, көкөніс жинадық. 
Кейін диірменде жұмыс істедім. 
Қапқа бидай толтырып, оны 
әйелдер тікті. Ағам әскерден оралған 
соң мен теміржол саласына кеттім. 
41-разъезде жүк тасымалдаушы, 
сосын вагон тіркеуші болдым. Бір 
жылдан соң вагон құрастырушы 
болып ауыстым. Теміржол оқытты, 

жұмыс берді, үй берді. Сол жерден 
зейнетке шыққанша 33 жыл еңбек 
еттім, – дейді бір жылдан бері қарт-
тар үйінде тұрып жатқан кешегі 
теміржолшы. 

Қарияның бес баласы да бүгінде 
өмірде жоқ. Қарттар үйі қызметкер-

ШАХМАТ – ОНЫҢ  ЕРМЕГІ 
93 жастағы Дмитрий Кушнир Ақтөбедегі қарт-
тар үйінде тұрады. Шахмат ойнауды күнделікті 
әдетіне айналдырған қария 33 жыл теміржол 
саласында еңбек еткен. 

Ардақ ЕРУБАЕВА,
Ақтөбе

лерінің айтуынша, немересіне өзі ба-
рып тұрады. Ақсақалдың жүрісі тың, 
қимыл-қозғалысы ширақ. Базарға 
барып өзіне ұнаған заттарды сатып 
алады. Қызметкерлер қарияның 
өзіне өте талапшыл, қатаң режим 
сақтайтынын айтады. Таңертең 
тамақ алдында міндетті түрде таза 
ауада жүріп қайтады екен. 

«Әріптестері келіп тұрады. Он-
дай кезде ата қуанып қалады. 
Теміржолшылар күні бір топ адам 
келді сый-сияпаттарын алып», – деді 
қарттар үйінің қызметкері Айнұр 
Кипанова. 

Ақтөбедегі қарттар үйінде тағды-
ры әртүрлі 223 адам тұрады. Оның 
ішінде 137 қарт, 86 мүгедек жан бар. 
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МЕРЕКЕЛІК  КӨҢІЛ-КҮЙ 
СЫЙЛАДЫ

Түбек теміржолының зейнеткерлері мен 
ардагерлері Маңғыстау станциясындағы 
мейрамханалардың бірінде кездесті. 
Кездесу кешін сала кәсіподағы қарттар 
күніне орай ұйымдастырды.

Шахида ЖҰМАН,
Маңғыстау

Профсоюз подготовил для 
пенсионеров замечательную 
программу с знаменитыми 
песенными хитами про-
шлых лет, чаепитием и 
подарками.

– Ветераны нашей отрас-
ли, уйдя на заслуженный 
отдых, не только помогают 
детям и внукам, но и находят 
любимые занятия, хобби, 
живут активной жизнью, 
путешествуют, участвуют 
в спортивной и культурной 
жизни Усть-Каменогорска, 
– поприветствовала гостей 
председатель профкома                    
ШЧ-28 Жанат Киякбаева.

Поздравляя пенсионеров, 

начальник Защитинской 
дистанции сигнализации 
и связи Ришат Шалгын-
баев сделал комплимент, 
что они совсем не похо-
жи на пожилых, и пошу-
тил, что праздник следует 
назвать Днем молодого 
человека. Представитель 
Центрального совета ОО 
«Казпрофтранс» по Защи-
тинскому региону Айгуль 
Жайлаубаева считает, что 
праздник нужно переиме-
новать в День мудрых лю-
дей. Также она пригласила 
ветеранов на тренировки в 
тренажерный зал, а также 
принимать участие в кон-
курсах, которые регулярно 
организует профсоюз для 
железнодорожников. 

Встреча с ветеранским акти-
вом предприятий железной 
дороги, которая прошла в 
Защитинской дистанции 
сигнализации и связи                                     
(ШЧ-28), получилась осо-
бенно теплой и душевной. 
Она была приурочена ко Дню 
пожилого человека.  

ВРЕМЯ  МУДРЫХ
Ольга УШАКОВА,
Усть-Каменогорск

Председатель региональ-
ного Совета ветеранов Се-
мейского отделения грузовых 
перевозок в Восточно-                                                            
Казахстанском регионе 
Акрам Дегенбаев считает, 
что пенсионеры-желез-
нодорожники, как и весь 
народ, прошли через многие 
испытания, поднимали Ка-
захстан, честно трудились 
на благо стальной магистра-
ли. Ветеран Оскеменского 
эксплуатационного вагон-
ного депо Виктор Дьяконов 
исполнил для собравшихся 
свои песни. 

Гости поделились своими 
историями, чем занимаются 
после выхода на заслужен-
ный отдых. Они от души 
поблагодарили организато-
ров за прекрасную встречу, 
которая всем понравилась. 
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